## 中国医学影像技术

CHINESE JOURNAL OF MEDICAL IMAGING TECHNOLOGY

设为首页 | 加入收藏 | 联系我们

2014-05-21 早期三

首页 | 本刊简介 | 编委会 | 收录情况 | 投稿须知 | 期刊订阅 | 稿件查询 | 广告招商 | 会议

蒋日烽,董细敏,季仲友,陈为民.多平面重建在癫痫脑PET图像显示与定位诊断中的应用价值[J].中国医学影像技术,2013,29(4):507~510

## 多平面重建在癫痫脑PET图像显示与定位诊断中的应用价值

## Multi-planar reconstruction in display and diagnosis of epilepsy focus in brain PET images

投稿时间: 2012-09-20 最后修改时间: 2013-01-21

DOI.

中文关键词: 多平面重建 癫痫 正电子发射型体层摄影术

英文关键词:Multi-plannar reconstruction Epilepsy Positron emission-tomography

基金项目:

 作者
 单位

 蒋日烽
 福建医科大学附属协和医院核医学科, 福建 福州 350001

董细敏 福建医科大学附属协和医院护理部、福建 福州 350001

季仲友 福建医科大学附属协和医院核医学科, 福建 福州 350001

陈为民 福建医科大学附属协和医院核医学科, 福建 福州 350001 chenweimin\_ect@163.com

摘要点击次数:384

全文下载次数:80

中文摘要:

目的 观察MPR轴-冠位重建对于癫痫患者脑PET图像显示病灶与定位诊断的价值。方法 收集69例癫痫患者的脑<sup>18</sup>F-FDG PET显像数据,分别行MPR轴-冠位和常规轴-冠位图像重建 两种重建图像分别行图像质量评分和配对符号秩和检验。根据两种重建图像分别对癫痫灶进行定位分析,分别计算MPR和常规法定位诊断相对于最终诊断的符合率,并进行父检验。结果 R轴-冠位重建图像总评分平均为(9.65±0.63)分,而常规轴-冠位重建图像总评分平均为(8.29±1.34)分,差异有统计学意义(Z=7.017,P<0.001)。69例中,59例MPR定位结果与常规方法一致,10一致。MPR法定位和常规法定位的符合率分别为95.65%(66/69)、89.86%(62/69),差异无统计学意义(X<sup>2</sup>=0.970,P>0.05)。结论 通过矫正图像方位,MPR能够改善癫痫患者颅脑PET图像质量有助于判定癫痫灶,值得推广。

英文摘要:

Objective To observe the value of MRP for display and localization of epilepsy focus in brain PET images. **Methods** Brain  $^{18}$ F-FDG PET data of 69 epilepsy patients were collected, and MPR conventional axis-coronal image reconstruction were performed. Two kinds of reconstruction images were scored respectively, and Pairs signed rank test was performed. The localization diagnosis wa made respectively. The diagnostic coincidence rates of MPR and conventional axis-coronal reconstruction related to final diagnosis were calculated, and Chi-square test between two coincidence rates made. **Results** The average score of MPR images and conventional axis-coronal reconstruction images was  $(9.65\pm0.63)$  points and  $(8.29\pm1.34)$  points, respectively (Z=7.017, P<0.001). Fifty-nine opatients had the same localization diagnosis with both methods, while 10 had different localization diagnosis. The diagnostic coincidence rate of MPR and conventional images was 95.65% (66/69) and 90.86% (62/69), respectively ( $\chi^2=0.970$ , P>0.05). **Conclusion** MPR can improve the quality of brain PET images of epilepsy patients by correcting the image orientation, and help to determine the epileptic focus, which is worth promoting.

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器